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KF § 132/24
Fastställande av dagordning

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-10-28 132/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar fastställa dagordningen.
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KF § 133/24
Anmälan av nya ledamöter och ersättare i 
kommunfullmäktige

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-10-28 133/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar notera anmälan av Lars Johansson (S) som ny ersättare i 
kommunfullmäktige.
Avgående ersättare: Jesper Ekblad (S)

Kommunfullmäktige beslutar notera anmälan av Kenneth Källström (SD) som ny ledamot i 
kommunfullmäktige.
Avgående ledamot: Linnéa Fransson (SD)

Kommunfullmäktige beslutar notera anmälan av Anita Kucier (SD) som ny ersättare i 
kommunfullmäktige.

Skickas till
Arvodesadmin, Sofia Laage
SK-FN-SSV-Kansli-Troman
Gruppledare berörda partier
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KF § 134/24
Anmälan av nya motioner

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-10-281 134/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar överlämna de anmälda nedanstående motionerna till 
kommunstyrelsen för beredning.

- Motion från Göran Segerstedt (SD) om att sätta upp belysning utmed Strupen.
- Motion från Josef Fransson (SD) om att införa ett arkitektoniskt råd

Sammanfattning
Följande motioner har inkommit och anmäls vid kommunfullmäktige 2024-10-28:

- Motion från Göran Segerstedt (SD) om att sätta upp belysning utmed Strupen.
- Motion från Josef Fransson (SD) om att införa ett arkitektoniskt råd

Skickas till 
Kommunstyrelsen, kommunstyrelsen@skovde.se

mailto:kommunstyrelsen@skovde.se
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KF § 135/24
Anmälan av nya interpellationer

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-10-28 135/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att den anmälda interpellationen från Ulla-Britt Hagström (L) 
om Tillväxtverkets utredningsförslag om cementtillverkning i Skövde (KS2024.0567) ska 
besvaras av Theres Sahlström (M) vid kommunfullmäktiges sammanträde den 9 december.

Skickas till
Theres Sahlström, kommunstyrelsens ordförande
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KF § 136/24
Besvarande av interpellationer

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-10-28 136/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att den anmälda interpellationen från Maria Ljungkvist (L) 
anses besvarad.

Sammanfattning
Följande interpellationssvar behandlas vid sammanträdet.

- Interpellationssvar från Theres Sahlström (M) till Maria Ljungkvist (L) om Rosa 
Huset. (KS2024.0517)  



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunfullmäktige Datum:2024-10-28 kl. 18:00 9(59)

KF § 137/24
Fråga

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-10-28 137/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar lägga frågan samt svaret till handlingarna.

Sammanfattning
Fråga från Marita Friborg (C) ställs till servicenämndens ordförande Martin Odenö (M) om 
Tidanbadet.  
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KF § 138/24
Detaljplan för kv Eldaren m.fl., Antagande
KS2023.0340

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-28 149/24
2 Kommunstyrelsen 2024-09-09 162/24
3 Kommunfullmäktige 2024-10-28 138/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anta Detaljplan för kv. Eldaren m.fl.

Yrkanden
Theres Sahlström yrkar med stöd av Marianne Gustafson (KD) bifall till kommunstyrelsens 
förslag att anta Detaljplan för kv. Eldaren m.fl.

Torbjörn Bergman (SP) yrkar med stöd av Per-Henrik Hallberg (SD) att följande ska ändras; 
”De ytor som utpekats exklusivt för skoländamål (S) ska istället utpekas som (B, C, S) dvs 
bostadsändamål, centrumverksamheter, eller skola.”

Beslutsgång
Ordförande Conny Brännberg (KD) konstaterar att det finns två förslag till beslut, ställer 
dem mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.

Omröstning begärs och följande propositionsordning godkänns:
- Ja-röst för bifall till kommunstyrelsens förslag.
- Nej-röst för bifall till Torbjörn Bergmans (SP) yrkande.

Efter avslutad omröstning med trettioåtta (38) Ja-röster och tjugotvå (22) Nej-röster 
konstaterar ordförande Conny Brännberg (KD) att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med kommunstyrelsens förslag och antar detaljplan för kv. Eldaren m.fl.

Ja-röst: Johan Ask (S), Theres Sahlström (M), Maria Hjärtqvist (S), Claës Beckman (M), 
Ulrica Johansson (C), Kayda Lazar (S), Marianne Gustafson (KD), Gunilla Knutsson 
Löfvenborg (M), Lene Lorentzen (S), Jacqueline Tjällman (L), Martin Odenö (M), Jörgen 
Frödelius (S), Anita Löfgren (S), Bernt Mårtensson (M), Marita Friborg (C), Adam van 
Stam (S), Helene Lundqvist (M), Malin Wadman (S), Anders Karlsson (M), John Poulsen 
(S), Erik Boström (M), Emma Wiezell (S), Stefan Svensson (C), Marcus Andersson (S), 
Ingrid Bäfman (M), Maria Ljungkvist (L), Elin Hjärtqvist (S), Michael Nimstad (M), Tony 
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Abi Khalil (KD), Per Johansson (S), Clary Stark (M), Emelie Wärn (S), Orvar Eriksson (C), 
Joakim Nord (S), Fredrik Johansson (M), Andreas Svensson Åkerman (S), Joakim 
Dahlström (M) och Conny Brännberg (KD).

Nej-röst: Christer Bratt (SD), Björn Allert (SP), Jan-Erik Andersson (SD), Torbjörn 
Bergman (SP), Gabryjel Blom (V), Jonas Eriksson (SD), Marie Ekman (SP), Elisabet 
Brunnegård (MP), Therese Steise (SD), Monika Folkesson (SP), Josefin Börjesson (V), 
Jerzy Kucier (SD), Kay Henningsson (SP), Anita Kucier (SD), Göran Segerstedt (SD), 
Stefan Ingemarsson (SP), Rickard Ornblad (V), Per-Henrik Hallberg (SD), Christian 
Nordlund (SP), Peter Sögaard (MP), Ann-Britt Nilsson (SD) och Kristoffer Bennemyr (SP).

Reservationer
Ledamöterna från Sverigedemokraterna, Miljöpartiet, Skövdepartiet och Vänsterpartiet 
reserverar sig mot beslutet.

Sammanfattning
Planens syfte är att möjliggöra kvarter för skola, bostäder, dagligvaruhandel, idrottshall samt 
parkeringshus. Syftet är därtill att omvandla befintliga gator samt att skapa nya gator och 
allmänna platser.

Planens huvuddrag är att möjliggöra för en utveckling i enlighet med Planprogram för 
Mariesjö. Stadsdelen Mariesjö ska omvandlas från industri- och verksamhetsområde till 
kvartersstad med blandat innehåll. Ett genomförande av planen tillgodoser behovet av en ny 
högstadieskola, nya bostäder i centralt läge, samt servicefunktioner såsom dagligvarubutik 
och idrottshall.

Bakgrund
Sektor samhällsbyggnads mark- och exploateringsenhet önskar utveckla kv. Eldaren m.fl. i 
enlighet med det planprogram för Mariesjö som kommunfullmäktige godkänt 2020-09-28 (§ 
91/20).

I struktur-/illustrationsplanerna tillhörande planprogrammet för Mariesjö föreslås större 
delar av det aktuella planområdet omvandlas till stadskvarter ingående i den planerade nya 
kvartersstaden. Kvarteret Eldaren föreslås delas upp i ett kvarter med centrumfunktioner och 
ett kvarter för bostäder och fastigheten Mariesjö 10 anges som lämplig för verksamheter av 
skilda slag.

Planförslaget överensstämmer inte med ÖP 2025 som anger befintliga verksamheter som 
markanvändning. Men i granskningsförslaget till ny ÖP 2040 överensstämmer planförslaget 
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väl med den redovisade markanvändningen mångfunktionell bebyggelse och ÖP 2040 
hänvisar därtill till att följa den strukturplan som redovisas i planprogrammet för Mariesjö.

Skövde kommun äger självt eller via egna bolag i stort sett all mark inom området.

Kommunstyrelsen beslutade 2023-10-09 (§153/09) att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag 
att upprätta detaljplan för kv. Eldaren m.fl. Beredningen för samhällsbyggnad har därefter 
informerats i ärendet 2024-01-17 inför samrådet samt 2024-04-24 inför granskningen av 
detaljplanen. Då planen inte överensstämmer med ÖP2025 föreslås Kommunfullmäktige 
anta detaljplanen.

Förslaget
Planförslaget (se illustrationsplan i bilaga) följer strukturplanen och illustrationen till 
planprogrammet för Mariesjö där kvarteret Eldaren, via en ny parkgata (Docentgatan), delas 
upp i två stadskvarter. I den västra delen av kvarteret planerar Skövdebostäder att bygga ca 
150 nya lägenheter och sektor service en ny högstadieskola för ca 670 elever. Skolgård 
planeras både på kvartersgården och på delar av skolans tak. Angöring till skolan sker från 
Docentgatan i öster och inlastning från Magasinsgatan i norr. I sydvästra delen av kvarteret 
föreslås ett nytt allmänt torg som även kommer fungerar som entréplats för skolan. Skolan 
och skolgården kan även nås via portik från Docentgatan.

I den östra delen av kvarteret föreslås ett renodlat bostadskvarter i 4-7 våningar med mellan 
250 - 300 lägenheter beroende på storlek. Kvarteret delas upp av allmän gc-passage mellan 
Docentgatan i väster och Kaplansgatan i öster.

På den södra delen av fastigheten Mariesjö 10 föreslås ny byggnad för dagligvaruhandel 
(City Gross), en besöksanläggning (gym eller liknande) samt en idrottshall. Handeln som 
föreslås få en byggrätt om 3300 m2 försäljningsyta har stöd i en handelsutredning från 2022. 
Besöksparkering till handeln löses i ett suterrängplan under byggnaden. Idrottshallen ska 
kunna nyttjas av högstadieskolan dagtid och kunna hyras ut till föreningar m.fl. under övriga 
tider. I den norra delen av fastigheten föreslås byggrätt för ett parkeringshus (mobilitetshus) 
som bl.a. ska kunna rymma ca 800 bilplatser, vilket bedöms klara både planområdets behov 
av parkering och behovet för framtida norrut belägna stadskvarter.

Befintliga gator föreslås omvandlas för nya trafikslag i enlighet med det 
gestaltningsprogram som tagits fram för Skövde Science City under 2022.

Motivering av beslut
Inkomna synpunkter och/eller invändningar som framförts under samrådstiden 22/1-19/2 
2024, har behandlats och bemötts i bifogad samrådsredogörelse.
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Granskningen har ägt rum under tiden 29/4 till 20/5. Totalt har 15 skrivelser inkommit, 
varav 6 utan erinran. Inkomna synpunkter har behandlats och bemötts i bifogat 
granskningsutlåtande. Nedan redovisas en kort sammanfattning av de större synpunkter 
och/eller invändningar mot förslaget som inkommit. Därtill vilka förändringar och tillägg till 
detaljplanen som föreslås.

Länsstyrelsen anger att de geotekniska frågorna inte hanterats på ett acceptabelt sätt och att 
de därför kan komma att pröva kommunens beslutet om att anta detaljplanen. De hänvisar 
till att Boverkets avråder från att använda den planbestämmelse om max tillskottslast som 
detaljplanen anger för slänten söder om föreslagen byggnad för dagligvaruhandeln.

Statens geotekniska institut (SGI) anger att de har fått det förtydligande kring den 
geotekniska utredningen man tidigare efterlyst men överlåter till Länsstyrelsen att bedöma 
om bestämmelsen om den maximala tillskottslasten som detaljplanen föreslår är plantekniskt 
säkerställd.

Den kommunala lantmäterimyndigheten saknar en beskrivning av de fastighetsrättsliga 
konsekvenserna för de enskild ägda fastigheterna inom planområdet.

Trafikverket bedömer att det saknas en helhetsbild över trafikutvecklingen, både på 
översiktsplanenivå och planprogramsnivå. De bedömer att beskrivningen av trafikalstringen 
från denna enskilda detaljplan är acceptabel men önskar inför fortsatt planläggning inom 
Mariesjö att Trafikverket får ta del av det pågående arbetet med en fördjupad trafikanalys 
för Mariesjö inklusive konsekvenser för kapaciteten vid befintliga trafikplatser längs väg 26.

Med anledning av under granskningen inkomna synpunkter, föreslås följande förändringar 
och tillägg göras i detaljplanen:
Plankarta

• Bestämmelse m1 utgår.
• Nya bestämmelser n₂ - Markens höjd får inte vara högre än <angivet> meter över 

nollplanet.
• Ny bestämmelse n₃ - Markens höjd (inom egenskapsområdet) får inte vara högre än 

+124,5 meter över nollplanet.
Planbeskrivning

• Kapitlen ”Motiv till detaljplanens reglering” samt ”Planeringsförutsättningar och 
konsekvenser / Geoteknik och hydrologi” har uppdaterats med information om 
nytillkomna planbestämmelser som reglerar tillskottslasten inom södra Mariesjö 10. 
Bestämmelserna har bl.a. stöd i en ny bilaga ”F2 - Förtydligande kring 
tillskottsbelastning” som också tillförs planhandlingarna.

• ”Skövde Värmeverk AB” har ändrats till ”Skövde Energi AB”.
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• Förtydligande gällande ledningar har gjorts under rubrikerna ”Tekniska frågor” samt 
”Teknisk försörjning”.

• Förtydligande av fastighetsrättsliga konsekvenser för Banvakten 3 och 4 har skett 
under rubriken ”Ekonomiska frågor”.

• Förtydliganden kring förslagna högsta tillåtna nockhöjder på bebyggelsen.

Andra större förändringar av detaljplaneförslaget som inte varit resultatet av yttranden under 
granskningen föreslås vara att:
Plankarta

• Uppdelning av tillåten bruttoarea inom användningen R₁
Planbeskrivning

• Rubriken ”Kulturmiljö” har införts i planbeskrivningen med text som 
beskriver de kulturmiljövärden som tidigare funnits på platsen.

• Justering av tidigare text om friytor.
Justering av planhandlingarna enligt ovan bedöms inte föranleda att planförslaget behöver 
ställas ut för ny granskning.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Detaljplan för kv Eldaren m.fl., Antagande
Planbeskrivning Kv. Eldaren - Antagandehandling
Granskningsutlåtande Kv. Eldaren m.fl
Samrådsredogörelse
Bilaga till Tjänsteskrivelse antagande. Bilder till tjänsteskrivelsen
Plankarta Kv. Eldaren Antagande 2024-08-21

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Ingemar Frid (ingemar.frid@skovde.se)
Henrik Uhr (henrik.uhr@skovde.se) 

mailto:ingemar.frid@skovde.se
mailto:henrik.uhr@skovde.se
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KF § 139/24
Rapporter om gynnande beslut som inte verkställts 2024, 
kv 2
KS2024.0042

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-10-28 139/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar lägga rapporterna till handlingarna.

Bakgrund
Gynnande beslut som enligt 4 kap 1 § Socialtjänstlagen (SoL) och enligt LSS som inte 
verkställts inom tre månader från dagen för beslut ska rapporteras till IVO, 
kommunrevisorer och kommunfullmäktige enligt 16 kap 6 § F-h (SoL). Rapporteringen 
gäller även beslut som inte verkställts på nytt efter att verkställigheten avbrutits.

SVO: Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt Lagen om stöd och 
service till vissa funktionshindrade § 28 F-g: 32

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Rapporter om gynnande beslut som inte verkställts 2024, kv 2
VON § 80/24 Rapportering enligt lag om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) 
28 § f-g av ej verkställda beslut enligt 9 § LSS, kvartal 2, 2024

Skickas till
Vård- och omsorgsnämnden
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KF § 140/24
Antagande av Taxa för ansöknings- och tillsynsavgifter för 
alkohol, tobak och receptfria läkemedel 2025
KS2024.0504

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-14 183/24
2 Kommunfullmäktige 2024-10-28 140/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att:

- fastställa Taxa för ansöknings- och tillsynsavgifter för alkohol, tobak och receptfria
läkemedel enligt bifogat förslag daterat 2024-06-26.

- socialnämnden i Skövde kommun får besluta om att räkna upp timavgiften med 
prisindex för kommunal verksamhet (PKV) för varje kalenderår (med oktober som 
basmånad för PKV) enligt bestämmelserna i punkt 2 och 3 i bilaga Taxa för 
ansöknings- och tillsynsavgifter för
alkohol, tobak och receptfria läkemedel, förslag daterat 2024-06-26 om ansvarig
nämnd i Lidköpings kommun beslutar om motsvarande justering.

- taxa för ansöknings- och tillsynsavgifter för alkohol, tobak och receptfria läkemedel
enligt förslag ska gälla från 2025-01-01.

Yrkanden
Anita Löfgren (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Beslutsgång
Ordförande Conny Brännberg (KD) konstaterar att det finns ett förslag till beslut och 
att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag.

Bakgrund
Under början av 2023 tecknade socialnämnden i Skövde avtal med Tillståndsenheten i 
Samverkan (TiS), Lidköpings kommun, som sedan 2024-01-01 handlägger socialnämndens 
ärenden som omfattas av alkohollagen, lag om tobak och receptfria läkemedel m.fl.

Kommunfullmäktige i Skövde kommun fattade i januari 2024 beslut om att anta den taxa 
TiS hade gällande för 2023, att gälla från och med 2024-02-01 för Skövde.

Samverkansavtalet för TiS är förnyat, det nya avtalet började gälla den 1 januari 2023. 
Lidköpings kommun är nu värdkommun för 16 kommuner sedan samverkan i sin nuvarande 
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form inleddes 2018. Avtalet avser gemensam prövning och tillsyn gällande alkohollagen, 
tobakslagen, lagen om vissa receptfria läkemedel samt lagen om tobaksfria 
nikotinprodukter. Tillsynen genomförs av personal anställd på Lidköpings kommun. De 
ombesörjer även all fakturering. Avtalet innebär att alla deltagande kommuner behöver anta 
likalydande bestämmelser och taxa.

Ärendet har beretts av socialnämnden i Skövde och de beskriver de regler som gäller för att 
ta ut avgifter regleras genom Alkohollagen 8 kap 10 §, lag om tobak och liknande produkter 
samt 8 kap 1, 2 §§, lag om tobaksfria nikotinprodukter 40 § och lag om receptfria läkemedel 
15 kap 3 § där kommunal nämnd får ta ut avgift för prövning och tillsyn enligt en taxa som 
kommunfullmäktige bestämmer. Självkostnadsprincipen gäller som huvudregel för 
kommunal verksamhet. I 2 kap 6 § i kommunallagen anges att ”kommuner och regioner får 
inte ta ut högre avgifter än som motsvarar kostnaderna för de tjänster eller nyttigheter som 
de tillhandahåller”.

Socialnämnden beskriver ett behov att revidera taxan för att uppnå full kostnadstäckning 
genom avgifter då kostnaderna för verksamheten har stigit sedan den nuvarande taxan 
beslutades. De avgifter som tas ut av verksamheterna täcker i dagsläget inte kostnaderna för 
den prövning och tillsyn som utförs åt samarbetskommunerna. Med den nya taxan beräknas 
prövningen och tillsynen bli helt avgiftsfinansierad.

Under beredningsprocessen fick kommunstyrelsens arbetsutskott information kring ärendet 
och godkände att kommunstyrelsens ordförande tog ett ordförandebeslut på 
kommunstyrelsens vägnar.

Ny Taxa
Den nya taxan består av två delar, bestämmelser och taxa. Bestämmelserna beskriver hur 
och när avgifter ska tas ut inom de olika områdena. I bestämmelserna framgår också 
timavgiften (punkt 3) samt hur den kan indexuppräknas (punkt 2). Den föreslagna 
timavgiften har beräknats utifrån en mall som Sveriges kommuner och Regioner (SKR) tagit 
fram. Beräkningen inkluderar kostnader för personal, resor, lokaler, IT och även viss 
overheadkostnad för ledning och stödjande funktioner. Beräkningen gjordes 2023 (då 1136 
kr) och utgör utgångspunkt för framtida indexuppräkningar. Den del som utgör taxan 
presenteras i tabellform sist i taxedokumentet. I tabellerna framgår det antal timmar som 
avgift kommer att tas ut för, alternativt om verklig tid ligger till grund för avgiften.

Kostnadsberäkningar och förslag till nya bestämmelser och taxa har beretts av miljö- och 
byggnadsnämnden i Lidköpings kommun. I samband med arbetet att se över 
kostnadstäckningen togs även ett förslag på en förändrad taxemodell fram för att underlätta 
administration av taxan samt för att tydliggöra för verksamhetsutövarna vad de betalar för.

Den nya taxan kommer att innebära en större höjning av avgifterna för tillsyn inom 
alkoholservering och tobaksförsäljning. Därför innehåller förslaget en höjning i två etapper 
för dessa områden. Etapp ett införs från och med 2025 och etapp två från och med 2026. 
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Förslaget innebär enligt miljö- och byggnadsnämnden i Lidköping full kostnadstäckning 
men först efter etapp två - 2026.

Jämförelse avgifter
I bilaga Jämförelsetabeller görs en jämförelse av några avgifter för prövning mellan 
nuvarande taxa och den nya taxemodellen samt en jämförelse mot två andra kommuner som 
har fastställda belopp. I bilagan framgår även en jämförelse av avgifter för tillsyn av 
alkoholservering. Inom TiS kommer både en grundavgift och en rörlig avgift att tas ut.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Antagande av Taxa för ansöknings- och tillsynsavgifter för alkohol, tobak 
och receptfria läkemedel 2025
SON § 53/24 Taxa för ansöknings- och tillsynsavgifter för alkohol, tobak och receptfria 
läkemedel
Taxa för ansöknings- och tillsynsavgifter för alkohol, tobak och receptfria läkemedel
Jämförelsetabeller

Skickas till
Lidköpings kommun
Socialnämden
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KF § 141/24
Beslut om Taxa för den allmänna VA-anläggningen i 
Skövde kommun, att gälla från 2025-01-01
KS2024.0440

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 175/24
2 Kommunstyrelsen 2024-10-14 186/24
3 Kommunfullmäktige 2024-10-28 141/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att:

- anta en ny taxa som innebär en höjning på 25% för den allmänna VA-anläggningen i 
Skövde kommun att gälla från den 2025-01-01. 

- grundavgiften för vattenmätarstorlek Q3 4 höjs med 50 procent.

Yrkanden
Martin Odenö (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
Stefan Ingemarsson (SP) yrkar avslag på andra att-satsen.

Beslutsgång 1
Ordförande Conny Brännberg (KD) konstaterar att det endast finns bifallsyrkanden på första 
att-satsen och finner att kommunfullmäktige beslutar anta en ny taxa som innebär en höjning 
på 25% för den allmänna VA-anläggningen i Skövde kommun att gälla från den 2025-01-
01.

Beslutsgång 2
Ordförande Conny Brännberg (KD) konstaterar därefter att det finns ett bifallsyrkande samt 
ett avslagsyrkande på andra att-satsen och ställer bifall till kommunstyrelsens förslag mot 
avslagsyrkandet och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag att grundavgiften för vattenmätarstorlek Q3 4 höjs med 50 
procent.

Sammanfattning
Taxa för den allmänna VA-anläggningen i Skövde kommun (VA-taxan) reglerar avgifts-
uttaget för VA-huvudmannens tjänster: tillhandahållande av dricksvatten samt 
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omhändertagande av spill- och dagvatten från fastighet och allmän platsmark. Avgifter för 
VA tas ut som anläggningsavgift och brukningsavgift.

Anläggningsavgiften tas ut som en engångsavgift när en fastighet ansluts till nätet samt vid 
utökad byggnads- eller tomtyta. Brukningsavgiften är den löpande avgiften för nyttjandet av 
tjänsterna baserad på hur mycket vatten som fastigheten förbrukar. Brukningsavgiften är i 
sin tur uppdelad i en fast och en rörlig del.

Föreliggande förslag till VA-taxan att gälla från 1 januari 2025 innebär en oförändrad 
anläggningsavgift, en höjning av brukningsavgiften med 25 % samt en höjning av 
grundavgiften för vattenmätarstorlek Q3 4 med 50 %.

Vattenmätarens storlek motsvarar dess flödeskapacitet, dvs kubikmeter per timme. Den 
procentuellt större föreslagna höjningen av Q3 4 syftar till att rätta en ojämn fördelning i 
nuvarande taxa mellan den minsta storleken och övriga mätare för 
flerbostadshus/verksamheter. För att nå balans kommer en extra höjning behöva göras under 
ca tre års tid.

Anläggningsavgiften
Anläggningsavgiften analyseras med 3 - 5 års mellanrum, i enlighet med servicenämndens 
riktlinjer för VA-verksamheten (§48/20). Senaste analysen gjordes 2021 och föranledde en 
revidering, med en differentierad höjning gällande avgiftens olika delar, som gäller från 1 
januari 2022. Förslaget är en oförändrad anläggningsavgift till 2025.

Brukningsavgifter
Som grund för förslaget till höjning av brukningsavgiften med 25 % ligger en analys av 
förväntade intäkter och kostnader för perioden 2024-2028. VA-taxan ger servicenämnden, 
som VA-huvudman, möjlighet att besluta om justering av taxan utifrån förändringar i 
Konsumentprisindex (KPI) vilket i januari 2024 låg på 5.4 procent. Behovet av 
intäktsökning överstiger alltså förändringen av KPI och beslut om höjning förs därför upp 
till kommunfullmäktige.

VA-taxans årliga höjningar har de senaste åren inte motsvarat kostnadsökningar, 
investeringsbehov eller återhämtning av underskott. För 2024 är det därför prognosticerat ett 
ackumulerat underskott på 23 miljoner kronor.

Ett positivt eller negativt resultat för VA-verksamheten flyttas med till nästkommande år. 
Analysen av 2024-2028 visar på behov av fortsatta årliga höjningar för år 2026, 2027 och 
2028 att verksamheten kan få ett överskott i budgeten först år 2027.
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Enligt lagen om allmänna vattentjänster (LAV 2006:412) ska tillfälliga över- eller 
underskott jämnas ut inom en tidsperiod om tre år. I propositionen till lagen står att en något 
längre tidsperiod för att justera under- och överskott om fem år kan accepteras. VA-
huvudmannen ska då ha en upprättad plan för hur utjämningen ska genomföras. Föreslagen 
höjning på 25 % för 2025 innebär att verksamheten behöver budgeteras med ett underskott 
på ackumulerat 49 miljoner.

Återhämningen av underskottet kommer således inte att ske inom 3 år med denna höjning 
och enligt rättspraxis gäller att om verksamheten under en längre tid går med underskott 
anses verksamheten delvis skattefinansierad och även kommuninvånare som inte är ansluten 
till den allmänna va-anläggningen är således med och betalar del av va-avgifterna. 
Skattefinansieringen får gå till att täcka kostnader som hela VA-kollektivet annars hade fått 
bära och inte för att täcka kostnader som gynnar enskilda fastigheter eller fastighetsgrupper. 
Kapitalkostnaderna stiger kraftigt de kommande år med anledning av de stora investeringar 
som görs i verksamheten; utbyggnad av Stadskvarns reningsverk, nyanläggning av VA i 
utbyggnadsområden och exploateringsområden med mera. Med kommande utpekade 
exploateringstakt och politiska mål gällande befolkningstillväxten kommer ytterligare behov 
av utbyggnation i den allmänna anläggningen att behövas gällande reningsverk och 
ledningsnät. En redovisningsändring, som genomfördes 2021 och 2023, innebär en 
omfördelning av kostnader från investering till driftbudgeten som också påverkar behovet av 
taxehöjning.

Ökade räntekostnader
Enligt riktlinjer för VA-verksamheten, beslutad av servicenämnden den 19 november 2020. 
Enligt punkt 6.3.2 finns definierat att VA-verksamheten är en särredovisad enhet inom 
kommunens redovisning. Räntekostnader för VA beräknas på nettoskuld till kommunen med 
kommunens genomsnittliga upplåningsränta. Skulle räntorna och därmed räntekostnaderna 
öka kraftigt så ska dialog föras med kommunen om tillfällig täckning av räntekostnader från 
skattemedel för att undvika stora höjningar av VA-taxan. Ränteökningarna påverkar VA-
kollektivet stort och prognostiseras under åren 2024 till och med 2024 att uppgå till totalt 
cirka 100 miljoner kronor.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Taxa för den allmänna VA-anläggningen i Skövde kommun, att gälla från 
2025-01-01
Beslut Servicenämnden, 2024-06-13, Ärende 37-24, Taxa för den allmänna VA-
anläggningen i Skövde kommun, att gälla från 2025-01-01
Skövde kommun VA-taxa 2025
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Skickas till
Servicenämnden
VA-chef Jenny Sjökvist
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KF § 142/24
Redovisning av motioner under beredning 2024, oktober
KS2024.0039

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-10-28 142/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar godkänna redovisningen av motioner under beredning.

Bakgrund

I arbetsordningen för Skövde kommunfullmäktige anges att kommunstyrelsen årligen ska 
redovisa motioner och medborgarförslag under beredning vid kommunfullmäktiges 
ordinarie april- och oktobersammanträden.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Redovisning av motioner under beredning 2024, oktober
Motioner under beredning 2024, oktober
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KF § 143/24
Svar på motion om att utveckla lokalsamhället i och runt 
Stöpen (MP)
KS2023.0390

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-28 150/24
2 Kommunstyrelsen 2024-09-09 161/24
3 Kommunfullmäktige 2024-10-28 143/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad.

Yrkande
Theres Sahlström (M) yrkar med stöd av Johan Ask (S) bifall till kommunstyrelsens förslag.
Peter Sögaard (MP) yrkar med stöd av Torbjörn Bergman (SP) bifall till motionen.

Beslutsgång
Ordförande Conny Brännberg (KD) konstaterar att det finns två förslag till beslut, bifall till 
kommunstyrelsens förslag samt bifall till motionen, ställer dem mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag.

Omröstning begärs och följande propositionsordning godkänns:
- Ja-röst för bifall till kommunstyrelsens förslag.
- Nej-röst för bifall till motionen.

Efter avslutad omröstning med trettioåtta (38) Ja-röster och tjugotvå (22) Nej-röster 
konstaterar ordförande Conny Brännberg (KD) att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med kommunstyrelsens förslag och anser motionen besvarad.

Ja-röst: Johan Ask (S), Theres Sahlström (M), Maria Hjärtqvist (S), Claës Beckman (M), 
Ulrica Johansson (C), Kayda Lazar (S), Marianne Gustafson (KD), Gunilla Knutsson 
Löfvenborg (M), Lene Lorentzen (S), Jacqueline Tjällman (L), Martin Odenö (M), Jörgen 
Frödelius (S), Anita Löfgren (S), Bernt Mårtensson (M), Marita Friborg (C), Adam van 
Stam (S), Helene Lundqvist (M), Malin Wadman (S), Anders Karlsson (M), John Poulsen 
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(S), Erik Boström (M), Emma Wiezell (S), Stefan Svensson (C), Marcus Andersson (S), 
Ingrid Bäfman (M), Ulla-Britt Hagström (L), Elin Hjärtqvist (S), Michael Nimstad (M), 
Tony Abi Khalil (KD), Per Johansson (S), Clary Stark (M), Emelie Wärn (S), Orvar 
Eriksson (C), Joakim Nord (S), Fredrik Johansson (M), Andreas Svensson Åkerman (S), 
Joakim Dahlström (M) och Conny Brännberg (KD).

Nej-röst: Christer Bratt (SD), Björn Allert (SP), Jan-Erik Andersson (SD), Torbjörn 
Bergman (SP), Gabryjel Blom (V), Jonas Eriksson (SD), Marie Ekman (SP), Elisabet 
Brunnegård (MP), Therese Steise (SD), Monika Folkesson (SP), Josefin Börjesson (V), 
Jerzy Kucier (SD), Kay Henningsson (SP), Anita Kucier (SD), Göran Segerstedt (SD)
Stefan Ingemarsson (SP), Rickard Ornblad (V), Per-Henrik Hallberg (SD), Christian 
Nordlund (SP), Peter Sögaard (MP), Ann-Britt Nilsson (SD) och Kristoffer Bennemyr (SP)

Bakgrund
Peter Sögaard, Miljöpartiet de gröna (MP) har lämnat in en motion om förändrad 
användning av fastigheten där Hästhovens förskola tidigare var belägen. Fastigheten har 
blivit tillgänglig sedan verksamheten flyttat till nya lokaler.

Motionären har lagt fram flera förslag för att omvandla fastigheten till en värdefull resurs för 
lokalsamhället, vilket skulle bidra till både social och fysisk förnyelse i området. Förslagen 
inkluderar etablering av ett seniorboende, ett aktivitetsområde med utegym och lekplats, 
samt en öppen verkstad för gemensamt kreativt skapande.

I kommunens Strategisk plan med budget 2025–2027 finns ett generellt behov av att 
utveckla kommunens norra och södra delar med. Även den nya översiktsplanen 2040, som 
förväntas antas den 9 september, stödjer en sådan utveckling av fastigheten. Den fastighet 
där förskolan legat har ett strategiskt läge och lämpar sig bra för en förtätning och annan 
framtida användning. Denna behöver dock föregås av en detaljplaneläggning och även 
arbetas in som ett projekt i nästkommande strategisk plan med budget.

Under våren har en materialinventering genomförts och en upphandling för rivning av 
förskolans byggnader planeras under hösten. Därefter är intentionen att påbörja arbetet med 
en ny detaljplan för området, vilken får ge ramarna för en framtida användning och 
utveckling. Därmed anser sektor samhällsbyggnad att motionen är besvarad.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på Motion om att utveckla lokalsamhället i och runt Stöpen (MP)
Motion om att utveckla lokalsamhället i och runt Stöpen (MP)
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Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Motionären
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KF § 144/24
Svar på motion om att flytta förskolan Vargkulan i Varola
KS2023.0325

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 170/24
2 Kommunstyrelsen 2024-10-14 181/24
3 Kommunfullmäktige 2024-10-28 144/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar avslå motionen.

Yrkande
Marianne Gustafson (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
Gabryjel Blom (V) yrkar med stöd av Marita Friborg (C), Christian Nordlund (SP), Torbjörn 
Bergman (SP), Ulla-Britt Hagström (L), Mari Ekman (SP), Jonas Eriksson (SD) och 
Elisabeth Brunnegård (MP) bifall till motionen.

Beslutsgång
Ordförande Conny Brännberg (KD) konstaterar att det finns två förslag till beslut, 
bifall till kommunstyrelsens förslag samt bifall till motionen, ställer dem mot varandra 
och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag 
och avslår motionen.

Omröstning begärs och följande propositionsordning godkänns:
- Ja-röst för bifall till kommunstyrelsens förslag.
- Nej-röst för bifall till motionen.

Efter avslutad omröstning med trettiotvå (32) Ja-röster och tjugoåtta (28) Nej-röster 
konstaterar ordförande Conny Brännberg (KD) att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag och avslår motionen.

Ja-röst: Johan Ask (S), Theres Sahlström (M), Maria Hjärtqvist (S), Claës Beckman 
(M), Kayda Lazar (S), Marianne Gustafson (KD), Gunilla Knutsson Löfvenborg (M), 
Lene Lorentzen (S), Martin Odenö (M), Jörgen Frödelius (S), Anita Löfgren (S), Bernt 
Mårtensson (M), Adam van Stam (S), Helene Lundqvist (M), Malin Wadman (S), 
Anders Karlsson (M), John Poulsen (S), Erik Boström (M), Emma Wiezell (S), 
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Marcus Andersson (S), Ingrid Bäfman (M), Elin Hjärtqvist (S), Michael Nimstad (M), 
Tony Abi Khalil (KD), Per Johansson (S), Clary Stark (M), Emelie Wärn (S), Joakim 
Nord (S), Fredrik Johansson (M), Andreas Svensson Åkerman (S), Joakim Dahlström 
(M) och Conny Brännberg (KD).

Nej-röst: Christer Bratt (SD), Björn Allert (SP), Ulrica Johansson (C), Jan-Erik 
Andersson (SD), Torbjörn Bergman (SP), Gabryjel Blom (V), Jacqueline Tjällman 
(L), Jonas Eriksson (SD), Marie Ekman (SP), Elisabet Brunnegård (MP), Marita 
Friborg (C), Therese Steise (SD), Monika Folkesson (SP), Josefin Börjesson (V), 
Jerzy Kucier (SD), Kay Henningsson (SP), Anita Kucier (SD), Stefan Svensson (C), 
Ulla-Britt Hagström (L), Göran Segerstedt (SD), Stefan Ingemarsson (SP), Rickard 
Ornblad (V), Per-Henrik Hallberg (SD), Christian Nordlund (SP), Orvar Eriksson (C), 
Peter Sögaard (MP), Ann-Britt Nilsson (SD) och Kristoffer Bennemyr (SP).

Reservationer
Ledamöterna från Vänsterpartiet, Sverigedemokraterna, Skövdepartiet, Centerpartiet, 
Liberalerna och Miljöpartiet reserverar sig mot beslutet.

Bakgrund
Vänsterpartiet i Skövde har, genom Gabryjel Blom (V), Josefin Börjesson (V) och Dag 
Fredriksson (V), lämnat in en motion till kommunfullmäktige om att flytta förskolan 
Vargkulan i Varola till Varolaskolas tidigare lokaler. Ärendet har beretts av 
kommunstyrelsen och varit på remiss hos servicenämnden samt barn- och 
utbildningsnämnden vilka båda har inkommit med yttranden.

Motionärerna föreslår i motionen att:
 beslutet om försäljning av Varolaskolans byggnad upphävs.
 förskolan Vargkulan får nyttja lokaler i Varolaskolans byggnad.
 skyndsamt ta fram handlingsplan samt datum när förskolan Vargkulan kan flytta in
 till Varolaskolans lokaler.

Barn- och utbildningsnämnden skriver i sitt yttrande att utifrån nämndens 
verksamhetsområde, tillika vad som upptas i barn- och utbildningsnämndens reglemente, 
överlämnas de två första att-satserna i motionen till servicenämnden att besvara. Angående 
den tredje att-satsen om att ta fram en handlingsplan för när förskolan kan flyttas till 
Varolaskolans tidigare lokaler beskriver nämnden att när det gäller planering av om- eller
nybyggnation av lokaler i kommunen har sektor barn- och utbildning och sektor service i
samverkan alltid verksamhetens behov som utgångspunkt. Rektor har i sitt uppdrag ansvar
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för sin inre organisation där således framtagande av detaljerad handlingsplan ingår. 
Förslaget från motionärerna kan inte tolkas som enbart verksamhetsflytt utan att lokalerna i 
så fall först behöver renoveras och anpassas till förskoleverksamhet. Dock har 
kommunfullmäktige i Strategisk plan med budget 2025--2027 (KF 2024-06-19, § 97/24) 
beslutat att inte avsätta medel för investeringar i Varola skola.

Utifrån ovanstående föreslår barn- och utbildningsnämnden att motionen avslås.

Servicenämnden behandlar i sitt yttrande första och andra att-satserna i motionen och skriver 
att kommunstyrelsens arbetsutskott fattade 2020-06-17 beslut om att stycka av del av Varola 
Prästebol 11:1, att uppdra till Mark och exploateringsenheter att ansöka om avstyckningar 
hos kommunala lantmäteriet samt att sälja avstyckad del av Varola Prästebol 11:1. Beslutet 
fattades efter det att ärendet behandlats i servicenämnden som förordade avstyckning samt 
försäljning eftersom att aktuella lokaler inte nyttjas för kommunal verksamhet utan är 
tomställda. Beslutet har ännu inte verkställts. Utredningsarbete pågår kring lokaler i aktuellt 
område och process kring nyttjande av lokaler samt lokalbehov sker inom ramen för den 
strategiska lokalförsörjningen i kommunen. Med hänvisning till pågående utredning samt att 
Vargkulans lokaler idag är ändamålsenliga föreslår servicenämnden att motionen avslås.

Tjänsteorganisationen under kommunstyrelsen gör ingen annan bedömning än nämnderna 
och föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på motion om att flytta förskolan Vargkulan i Varola
Motion om att flytta förskolan Vargkulan i Varola (V)
KS2023.0031-9 Beslut Kommunstyrelsens arbetsutskott, 2023-12-13, Ärende 200_23, 
Remittering av  730201_1_1
BUN § 54/24 Remissyttrande på motion Flytta förskolan Vargkulan i Varola
SEN § 43/24 Remissvar - motion om att flytta förskolan Vargkulan i Varola

Skickas till
Motionärerna
Barn- och utbildningsnämnden
Servicenämnden
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KF § 145/24
Svar på motion om Nej till uranbrytning i Skövde kommun
KS2023.0326

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 169/24
2 Kommunstyrelsen 2024-10-14 180/24
3 Kommunfullmäktige 2024-10-28 145/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar avslå motionen.

Yrkanden
Theres Sahlström (M) yrkar med stöd av Johan Ask (S) och Martin Odenö (M) bifall 
till kommunstyrelsens förslag.
Gabryjel Blom (V) yrkar med stöd av Stefan Svensson (C), Peter Sögaard (MP) bifall 
till motionen.

Beslutsgång
Ordförande Conny Brännberg (KD) konstaterar att det finns två förslag till beslut, 
bifall till kommunstyrelsens förslag samt bifall till motionen, ställer dem mot varandra 
och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag 
och avslår motionen.

Reservationer
Ledamöterna från Vänsterpartiet, Centerpartiet och Miljöpartiet reserverar sig mot 
beslutet.

Sammanfattning
Dag Fredriksson (V), Josefin Börjesson (V), Gabryjel Blom (V) har lämnat in en motion där 
de yrkar på att kommunfullmäktige ska ta ställning mot uranbrytning inom Skövde. 
Gruvdrift är en statlig angelägenhet och två grundläggande förutsättningar behöver ändras 
om brytning av uran ska bli möjligt i Sverige. Dels att en majoritet i Sveriges riksdag ställer 
sig bakom att tillåta uranbrytning och att kommunernas vetorätt mot uranbrytning tas bort. 
Vid en sådan situation kommer kommunerna att få en möjlighet att yttra sig under en 
miljöprövningsprocess och även rätt att överklaga beslut.
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Idag finns inget aktuellt förslag till uranbrytning i de västgötska platåbergen. Skulle ett 
sådant förslag ändå komma framöver behöver kommunen utgå från aktuella underlag. Det är 
osannolikt att brytning plötsligt skulle vara lönsam eller att tekniken tagit tillräckliga språng 
för att risk för hälsa och natur inte längre skulle föreligga. Så om förutsättningarna är 
desamma som när kommunala vetot användes 1977 är inställningen att uranbrytning inte ska 
ske i Ranstad. Tjänsteorganisationen bedömer därför att frågan om att fullmäktige ska ta 
ställning i frågan om uranbrytning ytterst är en fråga för politiskt ställningstagande.

Bakgrund
Dag Fredriksson (V), Josefin Börjesson (V), Gabryjel Blom (V) har lämnat in en motion där 
de yrkar på att kommunfullmäktige ska ta ställning mot uranbrytning inom Skövde 
kommun.

På Billingen finns stora uranfyndigheter i alunskiffern. Uranhalten är relativt låg och en 
brytning skulle med största sannolikhet ge konsekvenser på omgivande miljö för 
oöverskådlig tid. Alunskifferns komplexa sammansättning gör miljöriskerna mycket 
svårbedömda. Om alunskiffrarna bryts blir troligen vanadin den värdefullaste metallen och 
övriga metallerna, inklusive uran biprodukter. En förutsättning är att det går att laka ur, 
alltså utvinna metaller separerade ifrån varandra, vilket det finns företag som säger sig 
kunna utföra medan geologer (malmexperter) på Luleås tekniska universitet menar att 
tekniken för att utvinna uran och andra metaller ur alunskiffer i dagsläget inte är helt 
utvecklad.

Historiskt har det funnits ett stort motstånd mot uranbrytning i Skaraborg, mycket på grund 
av verksamheten vid Ranstad (1965–69). Idag finns en 25 hektar stor deponi kvar sedan 
dess, innehållande 200 ton uran och andra metaller. Området har utsetts till miljöriskområde 
på grund av dess farlighet och att det inte kan saneras.

1977 beslutade Skövde och Falköpings kommuner att lägga in det kommunala vetot mot 
uranbrytning.

Uranbrytning och mer nationell gruvdrift i allmänhet har aktualiserats på nytt eftersom 
behovet av fossilfri energi och viktiga metaller är stort för att klara klimatomställningen, 
enligt regeringen och även EU har agerat i frågan för att säkra tillgången till kritiska metaller 
som behövs inom klimatomställningen.

Gruvbrytningen diskuteras idag intensivt i de kommuner i Sverige som kan komma att 
beröras och utländska prospekteringsföretag har börjat undersöka möjligheterna till 
verksamhet i aktuella kommuner. Förra gången prospekteringen drog igång i Skövde och 
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Falköping skapade det en oro bland invånare, företag, organisationer. Skövde kommun 
organiserade sig för att kunna möta upp alla frågor som uppstod.

I augusti 2023 tog Falköping och Skara kommuner i hand på att arbeta mot uranbrytning i de 
västgötska platåbergen. I Oviken i Jämtland aviserar berörda kommuner ett motstånd mot 
uranbrytning som de menar skulle förändra deras bygd och människors liv på ett radikalt 
sätt. I Oviken är alunskifferlagren mycket tjockare, på vissa ställen uppåt 100 meter, medan 
Billingens alunskifferlager bedöms vara tunnare med en tjocklek på 20–25 meter. Geologer 
gör bedömningen att möjligheten till uranbrytning är mer trolig i Oviken än i Västergötland. 
Orsaken är att de västgötska platåbergen har sämre brytningstekniska förhållanden, 
alunskiffern har lägre koncentrationer av uran och de direkta påverkansområdena blir större.

Motiv till beslut
Idag är det inte tillåtet med uranbrytning i Sverige, men regeringen har tillsatt en 
snabbutredning för att undersöka vilka regeländringar som behövs för att möjliggöra och 
förtydliga förutsättningarna för att utvinna uran. Tjänsteorganisationen bedömer därför att 
frågan om att fullmäktige ska ta ställning i frågan om uranbrytning ytterst är en fråga för 
politiskt ställningstagande.

Gruvdrift är en statlig angelägenhet och två grundläggande förutsättningar behöver ändras 
om brytning av uran ska bli möjligt i Sverige igen. Dels att en majoritet i Sveriges riksdag 
ställer sig bakom att öppna upp för att tillåta uranbrytning och att kommunernas vetorätt mot 
uranbrytning tas bort. Vid en sådan situation kommer kommunerna att få en möjlighet att 
yttra sig under en miljöprövningsprocess och även rätt att överklaga beslut.

Det finns inget hinder mot att kommunfullmäktige uttrycker sin inställning till att stödja 
eller motsätta sig uranbrytning baserat på de faktorer de anser vara relevanta. Det är viktigt 
att noggrant överväga alla aspekter, inklusive miljöpåverkan, hälsa och ekonomi och om det 
bidrar till en hållbar utveckling.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på Motion om Nej till uranbrytning i Skövde kommun (V)
Motion om Nej till uranbrytning i Skövde kommun (V)

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Motionären
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KF § 146/24
Svar på motion om hållbar energiförsörjning till 
fjärrvärmenätet
KS2023.0381

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 168/24
2 Kommunstyrelsen 2024-10-14 179/24
3 Kommunfullmäktige 2024-10-28 146/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad.

Yrkanden
Johan Ask (S) yrkar med stöd av Torbjörn Bergman (SP) bifall till kommunstyrelsens 
förslag.
Peter Sögaard (MP) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång
Ordförande Conny Brännberg (KD) konstaterar att det finns två förslag till beslut, 
bifall till kommunstyrelsens förslag samt bifall till motionen, ställer dem mot varandra 
och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag 
och anser motionen besvarad.

Reservationer
Ledamöterna från Miljöpartiet reserverar sig mot beslutet.

Sammanfattning
Samtliga kommuner i Skaraborg har tagit beslut i sina kommunstyrelser att ta fram en 
gemensam energiförsörjningsplan för Skaraborg under ledning av Skaraborgs 
kommunalförbund. Skövde kommun behöver delta och följa utvecklingen i det arbetet 
eftersom det kommer att utgöra ett stöd och ge ett underlag till kommunens egen 
energiplanering. Utifrån en energiförsörjningsplan för Skaraborg kan kommunen arbeta 
både på regional och lokal nivå.

Det kommunala bolaget Skövde Energi arbetar kontinuerligt inom sin verksamhet med hur 
energiförsörjningen till fjärrvärmesystemet ska se ut i det långsiktiga perspektivet. Där 
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hållbarhet och energiomställningen till det fossilfria samhället är nyckelfrågor. För att nå 
målsättningen om att klimatavtrycket ska vara noll till år 2045 utreds även möjligheterna till 
koldioxidinfångning vid värmeverket i Skövde.

Avfallsfrågorna drivs utifrån EU-direktiv och nationell lagstiftning. För 
avfallsförbränningen är det framför allt den fossila plasten som har en negativ 
klimatpåverkan och som därmed behöver fasas ut. Att deponera avfall innebär en större 
miljö- och klimatbelastning än avfallsförbränningen och är därför ett sämre alternativ. 
Samhällets resurshantering behöver bli mer cirkulär vilket påverkar allt från produktion till 
avfallshantering. Avfallet bör betraktas som en resurs på alla nivåer. Tills samhället har 
hittat en optimal cirkulär hantering av resurser behöver avfallshanteringen bedrivas på det 
sätt som ger lägst miljö- och klimatpåverkan.

Flis har varit ett viktigt bränsle för fjärrvärmen och kommer troligtvis att fortsätta att vara 
det även i framtiden. Skogen behövs även för den biologiska mångfalden och för dess 
förmåga att lagra kol. Hur stort uttag man kan göra ur skogen utan att försaka dessa andra 
funktioner är därför en fråga för diskussion både globalt, inom EU och nationellt. Dessa 
diskussioner följs noggrant av hela fjärrvärmebranschen. Samtidigt har också priset på 
skogsbränslen som flis ökat markant de senaste åren som en följd av ökad konkurrens från 
andra branscher och en minskad tillgång på grund av flera omvärldsfaktorer.

Bakgrund
Peter Sögaard, Miljöpartiet de gröna, har inkommit med en motion som vill ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en långsiktig hållbar energiförsörjningsplan för 
fjärrvärmesystemet. Motionen vill även ge kommunstyrelsen ett uppdrag att utreda de olika 
energislagens miljö- och klimatpåverkan både på lång och kort sikt samt att undersöka vad 
en solvärmeanläggning kan bidra med i form av energitillskott till fjärrvärmesystemet.

Miljöpartiet de gröna menar att avfalls- och flisförbränningen som utgör majoriteten av 
bränslet i dagens fjärrvärmesystem i Skövde kommun inte anses vara hållbar och därför bör 
alternativ utredas.

Motivering till beslut
Att kontinuerligt arbeta med hur energiförsörjningen till fjärrvärmesystemet ska se ut i det 
långsiktiga perspektivet och att bevaka omvärlden i frågan är en väldigt viktig del av Skövde 
Energis uppdrag. Både Skövde Energi och Skövde kommun som helhet har en målsättning 
om att uppnå klimatavtryck noll till år 2045 vilket innebär att det fossila behöver fasas ut. 
Det medför också att Skövde Energi kontinuerligt behöver göra en analys av hur man ska 
minska miljö- och klimatpåverkan för att nå målsättningarna och bidra till den gröna 
omställningen.
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Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på Motion om hållbar energiförsörjning till fjärrvärmenätet (MP)
Motion om hållbar energiförsörjning till fjärrvärmenätet (MP)

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Motionären
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KF § 147/24
Svar på motion om flytt av Skövde Turistcenter från 
Regionens Hus till Skövde kulturhus samt utökning av 
öppettider
KS2023.0424

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 174/24
2 Kommunstyrelsen 2024-10-14 185/24
3 Kommunfullmäktige 2024-10-28 147/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar avslå motionen.

Yrkanden
Malin Wadman (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
Göran Segerstedt (SD) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång
Ordförande Conny Brännberg (KD) konstaterar att det finns två förslag till beslut, 
bifall till kommunstyrelsens förslag samt bifall till motionen, ställer dem mot varandra 
och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag 
och avslår motionen.

Omröstning begärs och följande propositionsordning godkänns:
- Ja-röst för bifall till kommunstyrelsens förslag.
- Nej-röst för bifall till motionen.

Efter avslutad omröstning med femtio (50) Ja-röster och nio (9) Nej-röster konstaterar 
ordförande Conny Brännberg (KD) att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag och avslår motionen.

Ja-röst: Johan Ask (S), Maria Hjärtqvist (S), Kayda Lazar (S), Lene Lorentzen (S), 
Jörgen Frödelius (S), Anita Löfgren (S), Adam van Stam (S), Malin Wadman (S), 
John Poulsen (S), Emma Wiezell (S), Marcus Andersson (S), Elin Hjärtqvist (S), Per 
Johansson (S), Emelie Wärn (S), Joakim Nord (S), Andreas Svensson Åkerman (S),  
Theres Sahlström (M), Claës Beckman (M), Gunilla K Löfvenborg (M), Martin Odenö 
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(M), Bernt Mårtensson (M), Helene Lundqvist (M), Anders Karlsson (M), Erik 
Boström (M), Ingrid Bäfman (M), Michael Nimstad (M), Clary Starck (M), Fredrik 
Johansson (M), Joakim Dahlström (M), Björn Allert (SP), Torbjörn Bergman (SP), 
Marie Ekman (SP), Monika Folkesson (SP), Kay Henningsson (SP), Stefan 
Ingemarsson (SP), Kristoffer Bennemyr (SP), Ulrika Johansson (C), Marita Friborg 
(C), Stefan Svensson (C) , Orvar Eriksson (C), Marianne Gustafson (KD), Tony Abi-
Khalil (KD), Gabryjel Blom (V), Josefin Börjesson (V), Rickard Ornblad (V), 
Jacqueline Tjällman (L), Ulla-Britt Hagström (L), Elisabeth Brunnegård (MP), Peter 
Sögaard (MP) och Conny Brännberg (KD).

Nej-röst: Christer Bratt (SD), Jan-Erik Andersson (SD), Theres Steise (SD), Jerzy 
Kucier (SD), Anita Kucier (SD), Göran Segerstedt (SD), Per-Henrik Hallberg (SD), 
Ann-Britt Nilsson (SD) och Jonas Eriksson (SD).

Reservationer
Ledamöterna från Sverigedemokraterna reserverar sig till förmån för eget förslag.

Bakgrund
Sverigedemokraterna har genom Göran Segerstedt (SD) och Ann-Britt Nilsson (SD) 
inkommit med en motion om att Skövde kommun ska utreda möjligheten att flytta Skövde 
Turistcenter från Regionens Hus till Skövde Kulturhus samt att integrera Skövde 
Turistcenter med Skövde Kulturhus informationsdisk. Ärendet har varit på remiss hos kultur 
och fritidsnämnden samt Next Skövde Destinationsutveckling AB och Kontaktcenter har 
inkommit med synpunkter.

Motionärerna menar att en flytt av Skövde Turistcenter till Kulturhuset i samband med 
ombyggnation av Kulturhusets entré skulle göra Turistcenter mer centralt och tillgängligt 
placerat och då möjliggöra en sammanslagning med Kulturhusets nuvarande 
informationsdisk vilket i sin tur skulle kunna innebära utökade öppettider. 

Kultur- och fritidsnämnden skriver i sitt yttrande att den lösning som finns idag för att ta 
emot och bemöta turister och besökare till Skövde kommun är ändamålsenlig och erbjuder 
en bra service. Efterfrågan på en fysisk turistbyrå minskar och behovet av digital 
turistinformation ökar. Detta leder på sikt till att turistbyråns öppettider troligen kommer att 
minska för att i stället kunna erbjuda bättre tjänster digitalt. För detta ändamål är inte foajén 
på kulturhuset särskilt väl lämpad och det leder inte heller till ökade öppettider för 
receptionen.
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Kultur- och fritidsnämnden ser även en risk med att turistbyråverksamheten och 
verksamheten i kulturhuset är organiserade på olika sätt och har olika ”huvudmän” samt 
olika inriktning vilket avdelningen bedömer kan innebära att synergieffekterna blir 
marginella och i stället kan leda till konflikter mellan dessa olika syften.
Med ovanstående bakgrund föreslår kultur- och fritidsnämnden kommunstyrelsen att avslå 
motionen att vidare utreda en flytt av Skövde Turistcenter.

Next Skövde Destinationsutveckling AB skriver i sitt yttrande att förslaget i nuläget inte är 
genomförbart. Anledningarna som Next framhåller är att:

 Next Skövde bedömer att den lösning som finns idag för att ta emot och bemöta 
turister och besökare till Skövde kommun är ändamålsenlig och erbjuder en bra 
service. 

 Next Skövde har nyligen förlängt sitt nuvarande hyresavtal i Regionens Hus med 
ytterligare tre år. En flytt skulle innebära att vi bryter ett nyligen förnyat avtal. 

 Next Skövde kommer efter sommaren i år (2024) att inviga och ta i drift ny 
verksamhet i turistcenter och samtidigt omvandla det till "Welcome House Skövde". 
Verksamheten kommer att bedrivas tillsammans med Skövde kommuns 
näringslivsenhet. Inom ramen för Welcome House kommer vi tillhandahålla olika 
former av inflyttarvägledning både för enskilda individer och i grupp. Här kommer 
nuvarande lokaler utgöra en viktig resurs både på dag och kvällstid.

Skövde kulturhus är idag fyllt av annan verksamhet och har redan idag begränsat utrymme. 
Att flytta in Turistcentret där skulle kräva att annan verksamhet flyttar ut, vilket inte är en 
optimal lösning.

Synergieffekterna i och kring Regionens Hus är stora för Next Skövde. Dels i huset med 
Regionen och särskilt Kommunalförbundet Skaraborg, som flyttat in vägg i vägg med vår 
verksamhet. Dels på vandringsstråket mitt emellan Skövde Resecentrum och Högskolan 
Skövde/ Science Park Skövde, vars medarbetare, studenter och besökare även blir Next 
Skövdes kunder.

Next Skövdes bedömning är att Next Skövde och Kulturhuset redan idag har ett bra 
samarbete, särskilt på marknad och arrangemangssidan där renoveringen av Kulturhustorget, 
inneburit ökad operativ samverkan kring genomförande av evenemang inklusive 
Matfestivalen. 

Med hänvisning till ovanstående rekommenderar Next Skövde att motionen om att vidare 
utreda en flytt av Skövde Turistcenter avslås. 
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Det är idag Kontaktcenter i stadshuset som tar emot samtal till Kulturhuset och bokar 
evenemang och lokaler där därför har även Kontaktcenter fått möjlighet att inkomma med 
synpunkter och deras bedömning är att detta inte skulle på verka dem i någon större 
utsträckning. 

Tjänsteorganisationens bedömning
Tjänsteorganisationen under kommunstyrelsen gör utifrån inkomna synpunkter och 
yttranden från verksamheterna som direkt berörs av en eventuell flytt av Turistcenter ingen 
annan bedömning och föreslår därför kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att avslå 
motionen.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på motion om flytt av Skövde Turistcenter från Regionens Hus till 
Skövde kulturhus samt utökning av öppettider
Motion Skövde Turistcenter
KFN § 30/24 Remiss, Motion om flytt av Skövde turistcenter samt utökning av öppettider
Remissyttrande angående motion om flytt av Skövde turistcenter

Skickas till
Kultur- och fritidsnämnden
Next Skövde Destinationsutveckling AB
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KF § 148/24
Svar på motion om att skapa fritidsgård för 
motorintresserade ungdomar
KS2023.0446

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 171/24
2 Kommunstyrelsen 2024-10-14 182/24
3 Kommunfullmäktige 2024-10-28 148/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar avslå motionen.

Yrkanden
Helene Lundqvist (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag och avslår 
motionen.

Bakgrund

Sverigedemokraterna har genom Theres Steise (SD) inkommit med en motion om att skapa 
fritidsgård för motorintresserade ungdomar. Ärendet har varit på remiss hos kultur- och 
fritidsnämnden som inkommit med sitt yttrande.

Motionären beskriver Skövdes långa tradition inom bilbyggnad, att motorintresse 
genomsyrar alla åldersgrupper i kommunen och att ett växande intresse manifesterar sig i 
ungdomarnas engagemang i ombyggnation av fordon som A-traktorer. Motionären menar är 
det är av stor vikt att stödja dessa ungas passion genom att tillhandahålla en samlingsplats 
där de kan utbyta erfarenheter och arbeta med sina projekt och att en sådan plats även skulle 
förebygga störningar i stadsmiljön.
Baserat på detta föreslår motionären att:

- en undersökning initieras för att hitta en lämplig lokal och tomt inom kommunen 
som kan användas som fritidsgård för motorintresserade ungdomar. 

- om en lämplig lokal finns, att kommunen agerar som huvudman för fritidsgården.
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- genomföra en kostnadsanalys för eventuella investeringar och löpande 
driftskostnader.

- kartlägga de årliga kostnaderna för att driva fritidsgården i föreningsform med 
hänsyn till föreningsstöd och bidrag.

Kultur- och fritidsnämnden skriver i sitt yttrande att den öppna ungdomsverksamheten i 
Skövde kommun som bedrivs på Kulturlabbet och mötesplatserna baseras på mottot att 
stärka samverkan och öka känsla av gemenskap. Arbetet sker utifrån European Charter on 
Local Youth Work, (Europeiska principer och riktlinjer för lokal öppen fritids- och 
ungdomsverksamhet) och bygger på nätverket KEKS arbetssätt, som är ett europeiskt 
nätverk av kommunala förvaltningar och andra som ansvarar för och driver öppen 
ungdomsverksamhet. Centralt för dessa principer är att verksamheten ska ”skapas, 
organiseras, planeras, förberedas, utföras och utvärderas tillsammans med eller av unga” d v 
s bygga på delaktighet. 

I Europarådets rekommendation står även att verksamheten når sina mål genom att engagera 
unga i ”det aktiva skapandet, förberedandet, genomförandet och utvärderingen av initiativ 
och aktiviteter som speglar deras behov, intressen, idéer och erfarenheter.” Det förutsätter de 
ungas aktiva medskapande. Alltså om behov av verksamhet för motorintresserade uppstår så 
formas verksamheten i den riktningen.

Med anledning av ovanstående så ser kultur- och fritidsnämnden inget behov av att initiera 
en undersökning för att hitta en lokal eller tomt inom kommunen som kan användas som 
fritidsgård för motorintresserade ungdomar.

Tjänsteorganisationen under kommunstyrelsen gör ingen annan bedömning än kultur- och 
fritidsnämnden och föreslår därför kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att avslå 
motionen.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på motion om att skapa fritidsgård för motorintresserade ungdomar
Motion att skapa fritidsgård för motorintresserade ungdomar (SD)
KFN § 29/24 Yttrande Remiss, Motion om att skapa fritidsgårdar för motorintresserade 
ungdomar

Skickas till
Kultur- och fritidsnämnden
Motionären
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KF § 149/24
Svar på motion om långsiktig hållbar elproduktion
KS2023.0458

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 172/24
2 Kommunstyrelsen 2024-10-14 183/24
3 Kommunfullmäktige 2024-10-28 149/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad.

Yrkanden
Theres Sahlström (M) yrkar med stöd av Torbjörn Bergman (SP) bifall till 
kommunstyrelsens förslag.
Ulrica Johansson (C) yrkar med stöd av Gabryjel Blom (V) och Peter Sögaard (MP) 
bifall till motionen.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut, bifall till kommunstyrelsens 
förslag samt bifall till motionen, ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar anse motionen besvarad.

Bakgrund
Gabryjel Blom (V) Ulrica Johansson (C) och Peter Sögaard (MP) har mot bakgrund av en 
redogörelse för utmaningar och behov vad gäller energiförsörjning och energidistribution 
yrkat att:

- Skövde energi AB får i uppdrag att öka sin elproduktion genom att etablera vindkraft 
inom kommunens geografiska område. 

- Skövde energi AB får möjlighet att etablera vindkraftverk inom Götalands 
geografiska område. 

- Skövde energi AB får i uppdrag att etablera vindkraftverk inom industriområden.
- Skövde energi AB får i uppdrag att bygga ut produktionen av solel.
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I formell mening styrs vad ett bolag ska göra och hur detta ska göras i dess bolagsordning 
och ägardirektiv. I praktisk mening hanteras frågor om investeringsplaner och 
avkastningskrav inom ramen för ägardialog. Utgångspunkten är att ett kommunalägt bolag, 
precis som en nämnd, agerar under eget ansvar inom de ramar som kommunfullmäktige ger. 
Gentemot ett bolag sker inte styrningen genom uppdrag, även om ett sådant skulle kunna 
lämnas i form av ett ägardirektiv.

Någon geografisk begränsning (motionens andra yrkande) annat än de som följer av 
kommunallagen finns inte i bolagets bolagsordning och ägardirektiv.

Kommunstyrelsen, i ägarstyrningen företrätt av Skövde Stadshus AB, skulle kunna begära 
ett underlag eller initiera en dialog om ett bolags strategiska planering och 
investeringsförutsättningar vad gäller vindkraft och solel inom ramen för ägardialog med 
bolaget.

Tjänsteorganisationen föreslår att de frågeställningar motionen väcker kan hanteras inom 
ramen för ägardialog med bolaget om motionen formellt avslås.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på motion om långsiktig hållbar elproduktion
Motion om långsiktig hållbar elproduktion (V) (C) (MP)

Skickas till
Motionärerna
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KF § 150/24
Svar på motion om elsparkcyklar i Skövde kommun
KS2024.0058

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 173/24
2 Kommunstyrelsen 2024-10-14 184/24
3 Kommunfullmäktige 2024-10-28 150/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad. 

Yrkanden
Martin Odenö (M), yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
Jacqueline Tjällman (L) yrkar bifall till motionens andra att-sats.

Beslutsgång 1
Ordförande Conny Brännberg (KD) konstaterar att det endast finns bifallsyrkanden på 
motionens första att-sats och konstaterar att kommunfullmäktige beslutar anse den 
besvarad.

Beslutsgång 2
Ordförande Conny Brännberg (KD) konstaterar att det finns två förslag gällande 
motionens andra att-sats, kommunstyrelsens förslag att anse den besvarad samt ett 
bifallsyrkande, ställer dem mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag och anser den besvarad.

Bakgrund
Motionen
Ulla-Britt Hagström (L) och Jacqueline Tjällman (L) har i en motion daterad den 11 januari 
2024 yrkat att kommunfullmäktige ska besluta att frågan om publik uthyrning av 
elsparkcyklar skyndsamt ska utredas. Denna utredning ska dels redovisa det aktuella antalet 
tillåtna elsparkcyklar som finns för uthyrning och dels föreslå ett nytt regelverk för publik 
uthyrning av elsparkcyklar, ett regelverk där syftet är att begränsa de problem och skador 
som orsakas av elsparkcyklar. Motionärerna anför att trafikolyckor där elsparkcyklar är 
inblandade skapar tryck på den redan ansträngda akutsjukvården, och att elsparkcyklar 
genom körning på gångbanor och otillåtna parkeringar skapar oreda i stadsmiljön. Vidare 
måste uthyrning av elsparkcyklar balansera Skövdebornas behov av ”mikromibilitet” å den 
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ena sidan och deras behov av ordning och reda i stadsmiljön den andra. Det finns enligt 
motionärerna därför mycket goda skäl att utreda frågan.

Motivering 
Sedan motionen ställdes har Skövde kommun kommit till ett ställningstagande i de båda 
frågor som motionen avser, se KS § 60/24. Det kan noteras att innan detta ställningstagande 
gjordes så vidtog tjänstepersoner förhållandevis djupgående utrednings- och analysåtgärder 
för att om möjligt identifiera tänkbara lösningar.

Att elsparkcyklar har fördelar i form av ökad ”mikromobilitet”, och i bästa fall därtill 
positiva miljöeffekter, är ostridigt. Att elsparkcyklar på många håll har varit inblandade i 
trafikolyckor och orsakat oreda i stadsmiljön är också ostridigt. Frågan är hur dessa intressen 
ska balanseras, och, för det fall man kommer fram till att nyttan överväger, hur 
skadeverkningarna kan minimeras. För att begränsa skadeverkningarna och öka nyttan finns 
flera möjliga alternativ, från det hårt reglerade till det mera fria. Man kan exempelvis 
tillgodose behovet genom att upphandla en enda entreprenör genom en tjänstekoncession.
Nyttan med att tillåta etableringar har ansetts överväga, och Skövde kommun har landat i att 
skadeverkningarna lämpligast kan begränsas genom ett nära samarbete med de entreprenörer 
som genom uthyrning upplåter elsparkcyklar till allmänheten. Entreprenörers behov av 
förutsägbarhet och kommunens intresse av en effektiv styrning bedöms således kunna 
tillgodoses genom tillämpning av regler och avtal. Entreprenör som vill hyra ut 
elsparkcyklar i Skövde kommun behöver först beviljas polistillstånd för verksamhet på 
allmän platsmark – där kommunen är en av remissinstanserna – och därefter ingå ett avtal 
med kommunen. Detta avtal innehåller avtalsvillkor där entreprenören förbinder sig att följa 
regler avseende elsparkcyklarnas tekniska anpassning till trafikmiljön – med låga 
maxhastigheter i vissa känsliga områden; det finns dessutom områden där fordonen inte kan 
köras överhuvudtaget. Entreprenören är också skyldig att i digital form (i praktiken genom 
den för förhyrningen erforderliga appen) informera hyreskunden om såväl ordningsregler, 
exempelvis på vilka platser som fordonen får checkas ut och parkeras, som moment som har 
betydelse för säkerheten. Entreprenören är vidare skyldig att rondera för att åtgärda 
felparkerade fordon.  Därtill har kommunen en avtalsenlig rätt att flytta felparkerade fordon 
på entreprenörens bekostnad. Entreprenören är därtill skyldig att erlägga vissa avgifter som 
syftar till att täcka kommunens kostnader.

Genom uppföljning inom ramen för avtalet har kommunen möjlighet att gentemot 
entreprenören påtala brister och, förhoppningsvis i samsyn med den senare, identifiera 
utrymme för utveckling och förbättringar. Kommunen har också möjlighet att justera olika 
former av ersättningsnivåer. Målsättningen härvid är att ekonomiska drivkrafter ska få 
entreprenören att vilja utveckla verksamheten på ett sätt som gynnar bägge parter.

Det finns i nuläget två entreprenörer med tillstånd. Avtalet med TIER godkändes av 
kommunstyrelsen den 15 april 2024, och bolagets etablering påbörjades i mitten av maj 
2024.  Per den 1 september 2024 har TIER tillstånd för 380 elsparkcyklar. Maxantalet är här 
500; TIER har uppenbarligen bedömt att ett lägre antal tillgodoser aktuell efterfrågan.
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Den andra entreprenören, SWUP, har tillstånd för 100 elsparkcyklar, men har i praktiken 
haft runt 70-80 fordon i trafik. Det samlade aktiva antalet elsparkcyklar för uthyrning torde 
därför för närvarande uppgå till omkring 450 fordon, med en förväntad minskning under 
hösten och ny ökning under våren.

Driften enligt det nya upplägget har per den 1 september 2024 pågått i drygt tre månader. 
För TIER har denna tid utgjort en etableringsfas. Inte alla delar i avtalet har följts till punkt 
och pricka, men del efter del synes ha fallit på plats. Under hösten 2024 avser kommunen att 
strama upp sitt förhållningssätt, och arbeta mer aktivt med de redskap som avtalet ger 
möjlighet till. Att vissa problem uppstår i samband med driftstart av ett nytt samarbetsavtal 
är dock om inte oundgängligt så i vilket fall inte begränsat till att avse aktuell typ av tjänst, 
eller aktuell typ av lösning och säger mycket lite om den totala effektiviteten.

Behov av ytterligare regelverk, eller möjligen annan upplåtelseform, får lämpligen utvisas i 
systematisk utvärdering av verksamheten.  Någon systematisk utvärdering av verksamheten 
kan inte antas fylla någon funktion i detta ännu tidiga skede. Till en sådan bör minst en 
obruten säsong ligga till grund.

Mot bakgrund av det anförda föreslås att motionen ska anses vara besvarad.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på motion om elsparkcyklar i Skövde kommun
Motion om elsparkcyklar i Skövde stad (L)
Beslut Kommunstyrelsen, 2024-04-15, Ärende 60/24, Etableringar elsparkcykel och 
upprättande av avtal Tier Mobility Sweden AB
Svar på motion om elsparkcyklar i Skövde kommun

Skickas till
Motionärerna
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KF § 151/24
Skövde kommuns delårsrapport T2 2024
KS2024.0487

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-03 182/24
2 Kommunstyrelsen 2024-10-14 178/24
3 Kommunfullmäktige 2024-10-28 151/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna delårsrapporten med helårsprognos 2024.

Yrkanden
Theres Sahlström (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Beslutsgång
Ordförande Conny Brännberg (KD) konstaterar att det finns ett förslag till beslut och att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag och godkänner 
delårsrapporten med helårsprognos 2024.

Bakgrund
Årets andra uppföljning är delårsrapport som består av ekonomiskt resultat samt årsprognos
utifrån perioden januari till augusti 2024. Delårsrapporten ger också en bedömning av
måluppfyllelse för kommunfullmäktiges mål samt en helårsprognos för kommunens
verksamheter. En finansiell analys redovisas för att klargöra om kommunen har en god
ekonomisk hushållning ur ett finansiellt perspektiv. Denna rapport innehåller inte någon
samlad bild av koncernens verksamhet och ekonomi. Respektive bolag redovisar sin
helårsprognos och delårsresultat för perioden.

Personalredovisningen är numera en del av Skövde kommuns delårsrapport.
Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott har informerats om personalredovisningen på
sammanträde 2024-09-27.

Prognostiserat ekonomiskt resultat
Det prognostiserade helårsresultatet är 92 miljoner kronor, vilket är 76 miljoner kronor
bättre än budgeten på 16 miljoner kronor, inklusive värdeutveckling av finansiella
placeringar. (exklusive värdeutvecklingen av de finansiella placeringarna 2024-08-31 är
kommunens prognostiserade resultat 1,1 miljoner kronor). Det prognostiserade resultatet
motsvarar 2,3 procent av skatter och bidrag. Det innebär att kommunen förväntas nå upp till
det finansiella målet om 3 procent av skatter och bidrag.
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Skillnaden mellan budget och prognos beror på överskott på skatte- och bidragsprognosen
med 54 miljoner kronor och värdeutvecklingen på kommunens finansiella placeringar med
90 miljoner kronor.

Nämnderna redovisar totalt en negativ helårsprognos om 56 miljoner kronor exklusive den
taxefinansierade verksamheten. Den verksamheten prognostiserar ett underskott om 21
miljoner kronor och beror främst på ökade räntekostnader i VA-verksamheten.
Finansförvaltningen totalt har ett överskott jämfört med budgeten med cirka 153 miljoner
kronor. Det största överskottet om 90 miljoner kronor bidrar den positiva värdeutvecklingen
av kommunens finansiella placeringar till. Även skatte- och bidragsintäkterna bidrar med
närmare 54 miljoner kronor.

Jämförelse mot prognos per 30 april (T1)
Prognosen är cirka 8 miljoner kronor lägre än tertial 1. Det är främst nämnderna som har
minskat resultat med 13,5 miljoner kronor. Det har skett förändring mellan nämnderna, barn
och utbildningsnämnden ett bättrat resultat om 4 miljoner, servicenämndens prognos har
försämrats med 5 miljoner kronor bland annat till följd av att snöröjningskostnader samt
rivning- och saneringskostnader blivit högre. Även vård och omsorgsnämnden minskar sitt
resultat med 11 miljoner kronor beror bland annat på effekter av heltid som norm och
volymökning inom LSS-verksamheten. I finansverksamheten så har prognosen för
pensionerna försämrats samtidigt som värdeutvecklingen av kommunens finansiella
placeringar har förbättrats motsvarande.

Sammanfattning kommunfullmäktiges mål
Det nya arbetssättet kopplat till kommunfullmäktiges prioriterade utvecklingsmål har
fungerat väl under 2024. Inför 2024 beslutade kommunstyrelsen om strategier kopplade till
målen. Strategierna har pekat ut inriktningen på arbetet under året. Kommundirektören har
organiserat koncernövergripande styrgrupper för varje prioriterat utvecklingsmål för att
säkerställa god framfart inom målområden. Utifrån beslutade strategier har styrgrupperna
under året arbetat vidare med konkreta aktiviteter. De flesta aktiviteter är uppstartade och
ansvariga är utsedda för att driva aktiviteterna. Genom att samverka på ett strukturerat sätt
har styrgrupperna tillsammans fått en god framfart och driv i frågorna. I delårsrapporten
redovisas hur arbetet fortskrider för att uppnå en positiv utveckling inom respektive mål. En
mer fördjupad analys av resultatet sker i samband med årsredovisningen.

Investeringsuppföljning/Finansiering
Investeringsbudgeten för 2024 uppgår till 1 244,6 miljoner kronor varav den
taxefinansierade verksamheten del uppgår till 173 miljoner kronor. I den totala
investeringsbudgeten för 2024 ingår ombudgeteringar från 2023 på 397,6 miljoner kronor
varav 33,9 miljoner kronor är kopplat till den taxefinansierade verksamheten.

Prognosen för 2024 visar på en investeringsvolym om 702,8 miljoner kronor varav
taxefinansierad verksamhet bedöms förbruka 102,6 miljoner kronor. Den positiva avvikelsen
i förhållande till den totala investeringsbudgeten uppgår till 541,9 miljoner och förklaras av
både externa och interna faktorer men där den främsta anledningen är att projekt förskjutits
framåt i tiden.
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Koncernens totala låneskuld uppgår till 5 475 mnkr, under tertial 2 har inga nya lån
upptagits. Totalt under 2024 har koncernens låneskuld ökat med 150 mnkr.
Tertialrapport T2 har bytts ut efter kommunstyrelsens arbetsutskott på grund av
redaktionella ändringar, reviderad version heter Skövde kommuns delårsrapport 2024
241011.
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KF § 152/24
Skövde Energi AB – Utveckling och fördjupad samverkan 
kring elhandel och energitjänster genom aktieförvärv i 
Billinge Energi AB
KS2024.0505

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 181/24
2 Kommunstyrelsen 2024-10-14 188/24
3 Kommunfullmäktige 2024-10-28 152/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar: 

- stryka sista meningen i P 2.3 i aktieöverlåtelsen.
- godkänna Skövde Energi AB:s förvärv av Kraftringen Energi AB:s aktieinnehav i 

Billinge Energi AB motsvarande 60 procent av aktierna för en köpeskilling om 57 
miljoner kronor enligt en preliminär beräkning utifrån villkoren i 
aktieöverlåtelseavtalet.

Beslut gäller under förutsättningar att bolagsordning, ägardirektiv och aktieägaravtal för 
Billinge Energi AB underställs kommunfullmäktige för ställningstagande innan 
tillträdesdagen.

Yrkanden
Theres Sahlström (M) yrkar med stöd av Torbjörn Bergman (SP) bifall till 
kommunstyrelsens förslag med justeringen att sista meningen i P 2.3 i aktieöverlåtelsen 
stryks. Detta på grund av att Kraftringen Energi AB  med stöd av anlitade jurister 
uppmärksammat att Skara Energi AB:s samtycke inte behöver inhämtas när en befintlig 
aktieägare köper aktier av en annan befintlig aktieägare. Parterna, dvs. Kraftringen Energi 
AB och Skövde Energi AB har därför kommit överens om att stryka sista meningen i p. 2.3 
om att parterna gemensamt ska inhämta Skara Energis samtycke till överlåtelsen av aktierna. 

Beslutsgång
Ordförande Conny Brännberg (KD) konstaterar att det finns ett förslag till beslut och att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag med justeringen att 
sista meningen i P 2.3 i aktieöverlåtelsen stryks.
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Bakgrund
I april 2023 beslutade kommunfullmäktige ställa sig bakom Skövde Energi AB:s utveckling 
av energitjänster samt ställa sig bakom bolagets investeringar i batterilagring. Bakgrunden 
till beslutet var bolagets mål om att bidra till omställningen i samhället där en del är att 
utveckla olika kapacitetsfrämjande åtgärder i elnätet genom bland annat batterilagring. 

Utvecklingsarbetet fortgår och bolaget har mål om att bidra till ökade förutsättningar för 
elektrifiering och omställning. En del av detta är att nyttja nuvarande energisystem mer 
effektivt genom att utveckla nya energitjänster inom flexibilitet, lagring, laddning och 
styrning. För att lyckas krävs samverkan och därför är samarbete med andra energibolag av 
yttersta vikt. Under år 2023 tog Skövde Energi AB tillsammans med Skara Energi AB, 
Lidköping miljö & teknik AB, VänerEnergi AB och Tidaholms Energi AB fram en rapport 
med hjälp av Montel Group som beskriver hur energiaktörer kan utveckla olika 
energitjänster. Rapporten pekar tydligt på att samverkan är helt central och att ett el-
handelsbolag är en lämplig plattform för en långsiktigt hållbar samverkan som gynnar 
utvecklingen inom energisektorn.  

Parallellt med arbetet med rapporten meddelade Kraftringen Energi AB att de är intresserade 
av att sälja sitt aktieinnehav, motsvarande 60 procent, i Billinge Energi AB. I nuläget äger 
Skövde Energi AB 20 procent och Skara Energi AB 20 procent av aktierna i Billinge Energi 
AB. Utifrån Kraftringen Energi AB:s besked har Skövde Energi AB och Skara Energi AB 
fortsatt diskussionerna och delar samma grundsyn och målbild att vägen framåt är 
samverkan genom Billinge Energi AB. Ambitionen och målsättningen är att Skövde Energi 
AB övertar 60 procent av aktierna för att därefter tillsammans med Skara Energi AB arbeta 
för att få in fler lokala energibolag i Skaraborg som delägare av Billinge Energi AB. 
Förhandling med Kraftringen Energi AB har givit en marknadsmässig köpeskilling med 
utgångspunkt i ett värde av Billinge Energi AB om 70 miljoner kronor vilket motsvarar 
cirka 42 miljoner kronor för 60 procent av aktierna i Billinge Energi AB.  Metoden för att 
beräkna köpeskillingen beskrivs i bilaga A till aktieöverlåtelseavtalet. Enligt en preliminär 
beräkning utifrån månadsbokslutet per den 31 juli 2024 uppskattas köpeskillingen till 57 
miljoner kronor. 

Genom Skövde Energi AB:s förvärv av aktierna kommer Skövde Energi AB inneha 80 
procent av aktierna i Billinge Energi AB. Ett arbete med att ta fram ny bolagsordning och 
ägardirektiv för Bolaget och aktieägaravtal håller på att tas fram av Skövde Energi AB i 
samverkan med berörda parter samt Skövde Stadshus AB. Av styrdokumenten bör framgå 
att och på vilket sätt man beaktat de kommunalrättsliga perspektiven så som fastställande av 
det kommunala ändamålet och de kommunala befogenheterna som utgör ramen för Bolagets 
verksamhet, underställningsplikten till kommunfullmäktige i frågor som är av principiell 
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beskaffenhet eller annars av större vikt samt hur styrelse och lekmannarevisor kommer att 
utses.

Ärendet har behandlats av Skövde Stadshus AB som beslutat föreslå kommunfullmäktige att 
ställa sig bakom beslutet.

En grundförutsättning för Skövde Energi AB:s förvärv är att Skara Energi AB avstår 
förköpsrätten till aktierna vilket kommer behandlas av Skara kommunfullmäktige i oktober 
2024.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Skövde Energi AB – Utveckling och fördjupad samverkan kring elhandel 
och energitjänster genom aktieförvärv i Billinge Energi AB
Aktieöverlåtelseavtal Billinge Energi AB inkl bilagor
Skrivelse från Skövde Energi AB angående förvärv aktier Billing Energi AB

Skickas till
Skövde Energi AB
Skövde Stadshus AB
Billinge Energi AB
Kraftringen Energi AB
Skara Energi AB
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KF § 153/24
Beslut om partistöd 2025
KS2024.0522

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 176/24
2 Kommunstyrelsen 2024-10-14 187/24
3 Kommunfullmäktige 2024-10-28 153/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att:

 Partistöd 2025 utbetalas till de partier som inkommit med redovisning per den 30 
juni 2024.

Bakgrund
Den 1 februari 2014 trädde nuvarande regler i kommunallagen för kommunalt partistöd i 
kraft. Partistödsreglerna är detaljerade men ger också möjlighet att i vissa fall besluta om 
lokala regler och begränsningar i partistödet. Kommunfullmäktige i Skövde antog 2022-05-
30 § 64/22 regler för kommunalt partistöd för mandatperioden 2022–2026. Det lokala 
partistödet i Skövde kommun utgår till partier som är representerade i kommunfullmäktige i 
enlighet med vad som anges i 4 kap. 29 § andra stycket kommunallagen.

En mottagare av partistöd ska enligt 4 kap. 31 § kommunallagen årligen lämna en skriftlig 
redovisning till kommunfullmäktige som visar att partistödet har använts för det ändamål 
som anges i 4 kap. 29 § första stycket kommunallagen. Till redovisningen ska också följa en 
granskningsrapport. Dessa båda ska inlämnas senast sex månader efter 
redovisningsperiodens utgång.

Utifrån de inlämnade rapporterna för året ska kommunfullmäktige ta ställning till 
utbetalning i förskott för kommande år. Samtliga partier i kommunfullmäktige 2024 har 
inkommit med redovisningar före den 30 juni 2024.

Kommunfullmäktiges beslut om utbetalning av partistöd kan mot bakgrund av detta utgöra 
underlag för utbetalning i januari 2025.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Beslut om partistöd 2025
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Skickas till
Arvodesadministratör, Sofia Laage Demokratistöd
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KF § 154/24
Anmälningsärenden kommunfullmäktige 28 oktober 2024
KS2024.0005

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-10-28 154/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar anse redovisade handlingar som anmälda.
Kommunfullmäktige beslutar godkänna följande avsägelser:

- Per Carlemalm (M) ersättare i barn- och utbildningsnämnden.
- Eva Wärnå (SP) ledamot kommunfullmäktige.
- Tore Ljungkvist (L) ersättare i kommunfullmäktigeberedningen.
- Kenneth Källström (SD) ersättare i kommunfullmäktigeberedningen.
- Therese Steise (SD) ledamot i kommunfullmäktigeberedningen.

Bakgrund
Nedanstående handlingar har inkommit till kommunfullmäktige.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Anmälningsärenden kommunfullmäktige 28 oktober 2024
Protokollsutdrag § 32 Delårsrapport A&S 2024
Utbildning för beslutfattare om framtidens elsystem
TFV § 565 Budget och verksamhetsplan 2025-2027
Budget och verksamhetsplan 2025-2027
Protokoll Samordningsförbundet Skaraborg 2024, § 6a
Delarsredovisning_2024-signed-document
Delårsrapport Räddningstjänsten Skaraborg 2024
Budget 2025 Räddningstjänsten Skaraborg
Protokoll Direktionen Räddningstjänsten Skaraborg 2024-09-26
Bilaga 1a - Yttrande från auktoriserad revisor, Skaraborgsvatten 
Bilaga 1ab - Förbundets delårsrapport, signerat ihop med yttrande
Revisorernas bedömning av delårarapporten 2024, Skaraborgsvatten
Bilaga 1 - Översiktlig granskning - Delår 2024 - Skaraborgsvatten
Beslut D§32, 2024-09-23,  Delårsrapport 2024
Bilaga 1 Översiktlig granskning - Delår 2024 - Avfall & Återvinning Skaraborg
Bilaga 1a, Yttrande aukoriserad revisor avseende delår 2024 Avfall & Återvinning 
Skaraborg
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Revisorernas bedömning av delårsrapporten 2024 Avfall & Återvinning Skaraborg
Delårsrapport Tolkförmedling Väst 2024
Revisorernas bedömning - Tolkförmedling Väst (signerad)
KPMG Yttrande om delårsrapport Tolkförmedling Väst
Översiktlig granskning av delårsrapport per 2024-08-31
Tolkförmedling Väst § 564 Delårsrapport 2024 
Förbundsordning Tolkförmedling Väst
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KF § 155/24
Valärenden

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-10-28 155/24

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar utse Jacqueline Tjällman (L) till ersättare i 
kommunfullmäktigeberedningen.

Kommunfullmäktige beslutar utse Christer Bratt (SD) till ersättare i 
kommunfullmäktigeberedningen.

Kommunfullmäktige beslutar utse Lennart Nilsson (SD) till ledamot i 
kommunfullmäktigeberedningen.

Skickas till
Arvodesadministratör, Sofia Laage Demokratistöd
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KF § 156/24
Avslutning

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-10-28 156/24

Ordförande Conny Brännberg (KD) överlämnar ordet till kanslichef Anna Eklund för 
information om bankbyte för alla förtroendevalda och informerar därefter om kommande 
inbjudan till julmat samt Luciafirande innan nästa kommunfullmäktige som kommer hållas 
den 9 december kl. 18:00. Därefter avslutas sammanträdet.
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